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Scorn

Scorn التَحقير

Prohibition of Scorning People

النَّه عن تَحقيرِ النّاسِ

.ـ لقمانُ (علَيه الّسلام) ـ لابنه ـ : يا بن لا تُحقّرنَّ أحداً بخُلْقانِ ثيابِه ؛ فإنَّ ربكَ وربه واحد1ٌ

1- Luqman (a.s.), said to his son, ‘My son! Do not ever scorn anybody because of his ragged clothes,
for verily your Lord and his Lord is the same One.’[Bihar al-Anwar, v. 72, p. 47, no. 57]

.ـ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله) : لا يزرأنَّ أحدُكم بأحدٍ من خَلق اله‏ِ فإنَّه لا يدري أيهم ول اله‏2ِ

2- The Prophet (S) said, ‘Do not hold any of Allah’s creatures in disdain, for you do not know which of
them is the friend of Allah.’[Bihar al-Anwar, v. 75, p. 147, no. 21]

3اهإي هتقَرحعن م رجِعي ّتاً حتراً ماقحاق ه‏ُ لَهلِ الزيناً لم يسقّر مؤمناً من حم : (لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام.

3- Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘He who scorns a poor believer is scorned and detested by Allah until he
desists from scorning him.’[al-Tamhis, p. 50, no. 89]
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4ه‏ُ تعالال هرشَه ، دِهذاتِ ي لَّةأو ق لفَقْرِه هقّرمؤمناً أو مؤمنةً ، أو ح تَذَلاس نم : (هآل و لَيهع هال َّلص) ِ‏هال ـ رسول
هحفْضي ثُم ، ةيامالق ومي.

4- The Prophet (S) said, ‘He who degrades a believing man or woman, or scorns him or her for their
poverty or lack of means, Allah, most High, will defame him on the Day of Resurrection, and then will
publicly disgrace him.’[Bihar al-Anwar, v. 72, p. 44, no. 52]

5بيره‏ِ كند الم عهغيرفإنَّ ص ، ن المسلمينداً مرنَّ أحّقلا تُح : (هآل و لَيهع هال َّلص) هال ـ رسول .

5- The Prophet (S) said, ‘Do not ever scorn any of the Muslims, for verily the lowest of them is great in
the sight of Allah.’[Tanbih al-Khawatir, v. 1, p. 31]

6المسلم أخاه رّقحأنْ ي ِمن الشَّر آدم ابن بسح : (هآل و لَيهع هال َّلص) هال ـ رسول .

6- The Prophet (S) said, ‘It is evil enough for the son of Adam to scorn his fellow Muslim
brother.’[Tanbih al-Khawatir, v. 2, p. 122]

ـ الإمام الصادق (علَيه الّسلام) : إنَّ اله‏َ تَباركَ وتعال يقول : من أهانَ ل ولياً فقد أرصدَ لمحاربت ، وأنا أسرع7ُ
ليائأو ةرنُص إل ءَش.

7- Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘Verily Allah, Blessed and most High, says, ‘He who insults a friend of
Mine has indeed set himself up to fight Me, and I am the fastest to come to the aid of My friends.’[al-
Kafi, v. 2, p. 351, no. 5]
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